
Bijlage: deel concept-verslag COE 11-05-2016 over de Randstadstrategie Europa 

 

1. Randstadstrategie Europa (RSE) 

De voorzitter licht toe dat het strategiedocument nog een concept is, dat formeel in de vier 

Provinciale Staten (van de Randstadprovincies) zal worden vastgesteld. In Noord-Holland gebeurt 

dat op 27 juni a.s. na bespreking in de commissies van 6 en 13 juni a.s. Het stuk sluit aan bij de 

eerdere bouwstenennotitie, waar het COE over heeft kunnen meepraten, net als de andere 

werkgroepen Europa. 

 

Gedeputeerde Loggen zegt dat het mogelijk is om bepaalde accenten te leggen in een 

provinciale aanvulling op de RSE; dat staat nu ook op de agenda.  

 

De voorzitter merkt op dat in het uitgebreide stuk concrete taakstellingen vaak ontbreken. Ook 

de heer Heijnen vraagt zich af op welke manier de resultaten van het beleid na vier jaar meetbaar 

zijn. 

 

Gedeputeerde Loggen zegt dat het werkplan van het HNP de Randstadstrategie Europa verder 

zal helpen concretiseren. In de strategie is de P4-aanpak nieuw. Bovendien moet men zich 

realiseren dat de strategie een stuk op hoofdlijnen is, gelieerd aan de Brusselse beleidscyclus van 

zeven jaren. 

 

De voorzitter zegt dat er in de vorige periode ook al een Randstadstrategie was. In het stuk staat 

dat jaarlijks over de voortgang van de uitvoering van de strategie wordt gerapporteerd. In dat 

kader zou het logisch zijn enkele rapportagekaders op te nemen. 

 

De heer Tijssens waardeert de inhoud van het stuk. Hij zou echter graag zien dat de 

Europastrategie na vaststelling wordt gekoppeld aan de eigen provinciale beleidsagenda, waarbij 

de inzet op diverse thema’s wordt geconcretiseerd. Dat maakt het eenvoudiger om het beleid te 

operationaliseren en er achteraf over te rapporteren. Provinciale Staten en de vakcommissies 

hebben een voorzet van Gedeputeerde Staten nodig voor de vertaling naar operationalisering. 

Zonder die slag zullen inhoudelijke discussies onvoldoende van de grond komen. 

 

Mevrouw Van Rooij vindt het belangrijk dat de rolverdeling tussen de vakinhoudelijk 

Gedeputeerde, de Europawoordvoerder en COE-leden in de concretiseringsslag zeer helder is. Het 

is de verantwoordelijkheid van de Gedeputeerde om het stuk te verdedigen en er vragen over te 

beantwoorden. 

 

Mevrouw De Meij voegt zich bij de vergadering. [17.40 uur] 

 

Gedeputeerde Loggen erkent dat het voor goede rapportage noodzakelijk is om vooraf doelen te 

stellen bij diverse hoofdthema’s. Per jaar kan over de voortgang van de uitvoering van de 

strategie worden gesproken. Juist in de Noord-Hollandse aanvulling op de RSE kan de inzet op 

diverse thema’s concreter gemaakt worden, aansluitend bij vigerend Noord-Hollands beleid en 

het coalitieakkoord. 

 

De heer Tijssens heeft de indruk dat de Noord-Hollandse en de gezamenlijke strategie sterk op 

elkaar lijken. Het gaat hem erom dat op basis van de strategie wordt bepaald aan welke tafels 

overleg over bepaalde thema’s plaatsvindt. 

 

Gedeputeerde Loggen is van mening dat overlegstructuren al voldoende aanwezig zijn. 

Bovendien vindt hij dat in de RSE een aantal thema’s – bijvoorbeeld circulaire economie en energie 

– al behoorlijk SMART is uitgewerkt. 

 

De voorzitter concludeert dat er behoefte is aan verdere concretisering van de strategie. Dat kan 

in een volgende fase van het traject, onder meer in de vakcommissies en door een link te leggen 

met vigerend beleid. 

 

Gedeputeerde Loggen neemt deze wens mee naar het P4-overleg en zal zich inzetten voor een 

duidelijke link naar het werkplan van het HNP (actiepunt 4). 

 



De heer Heijnen zou het werkplan van het HNP te zijner tijd graag in het COE bespreken. 

 

Vervolgens wordt de RSE per onderdeel doorgenomen. 

 

Mevrouw Van Rooij vond in de profielschets van de Randstadregio de vergelijkingen tussen 

Europa, Nederland, de regio’s en de grote steden wat verwarrend. 

 

De voorzitter leest dat de Randstad zeven universiteiten kent, maar bij zijn weten zijn dat er zes. 

 

De heer Heijnen vraagt zich bij het thema economie en bereikbaarheid af hoe de bereikbaarheid 

van de structuurfondsen voor de regio vergroot kan worden. 

 

Gedeputeerde Loggen zegt dat het erom gaat dat de fondscriteria licht naar beneden bijgesteld 

worden. Dat moet op een afgewogen wijze gebeuren, want de criteria zijn opzettelijk streng om 

hoge kwaliteit te kunnen blijven garanderen. Het aanpassen van de criteria kan bijvoorbeeld in 

een coalitie met andere landen die ook onvrede voelen over de toegankelijkheid van de fondsen. 

Voor deze regio zijn in feite slechts twee fondsen van belang: EFRO en Interreg. 

 

De heer Heijnen merkt over het onderdeel Agrofood op dat weliswaar wordt verwezen naar het 

vinden van alternatieve bestrijdingsmiddelen, maar niet op welke manier dit gebeurt. 

 

Gedeputeerde Loggen zegt dat een nadere discussie over dergelijke thema’s altijd in de 

vakcommissies gevoerd moet worden. Bij beslissingen over verduurzaming spelen verschillende 

afwegingen een rol, waaronder het behoud van een gelijk speelveld. 

 

De heer Tijssens zou graag de positie en het draagvlak willen onderzoeken op het gebied van 

zaadveredelaars. Dit thema is voor Nederland, en dan met name voor de provincie Noord-Holland, 

minstens zo belangrijk als voor Amerika. 

 

Gedeputeerde Loggen benadrukt dat de provincie Noord-Holland zich altijd bewust moet zijn 

van zijn rol als adviserend orgaan voor de Europese Commissie. Wat betreft dit specifieke thema 

trekt hij gezamenlijk op met Gedeputeerde Bond. 

 

Mevrouw De Meij leest bij het thema water dat wordt ingezet op doelverlaging en verruiming. Zij 

vraagt zich af of de doelstellingen niet wat ambitieuzer kunnen zijn. 

 

Gedeputeerde Loggen zegt dat implementatie van de Kaderrichtlijn water soms goed slaagt, 

maar soms ook lastig kan zijn. Bij dit thema zijn realistische doelen gesteld. Het is echter 

mogelijk om in de Noord-Hollandse aanvulling op de RSE extra ambities op te nemen. 

 

De voorzitter concludeert dat het COE zich kan vinden in een Noord-Hollandse aanvulling op de 

RSE. 

 

De heer Heijnen stelt voor dat de vakcommissies de RSE bespreken. Hun opmerkingen kunnen, 

voor zover ze passen binnen de kaders, als input gelden voor de uitwerking van de 

Noord-Hollandse aanvulling. 

 

Gedeputeerde Loggen zegt dat ondertussen al verder zal worden geschreven aan de 

Noord-Hollandse strategie, waarbij de input die in deze vergadering geleverd is, wordt verwerkt 

(actiepunt 5). Het is belangrijk dat de uiteindelijke strategie goed werkbaar blijft. 

 

De voorzitter zegt dat het COE de RSE doorgeleidt naar de commissievergaderingen van begin 

juni, waarna het document eind juni door Provinciale Staten wordt vastgesteld. De griffie voegt 

een oplegnotitie toe met uitleg over het doel van de behandeling (actiepunt 6). In principe is de 

vakgedeputeerde bij de bespreking in de commissies aanwezig. Mocht deze verhinderd zijn, dan 

is gedeputeerde Loggen aanwezig. De Noord-Hollandse aanvulling komt vervolgens in oktober in 

het COE en volgt daarna dezelfde route als de RSE. 

 


